
Tessely Zoltán, az Országgyűlés Európai Ügyek Bizottságának elnöke 2025. május 26-án az 

Országházban munkaebéd keretében fogadta az olasz képviselőház Alkotmányügyi 

Bizottságának Nazario Pagano bizottsági elnök vezette delegációját.  

Nazario Pagano kifejezetten hivatkozott az Európai Unióról szóló szerződés 4. cikk (2) 

bekezdésére, amely szerint az Unió tiszteletben tartja a tagállamok nemzeti identitását. Az 

Európai Bizottság éves jogállamisági jelentéseivel kapcsolatban fenntartásainak adott hangot, 

vitatva az elmúlt két jelentés egyes, az olaszországi jogállamisági helyzetet érintő bírálat 

megalapozottságát. Szintén kifogásolta az ún. kondicionalitási rendeletet, amely általános és 

nehezen értelmezhető fogalmakra alapítva eredményezhet szankciót egy-egy tagállam ellen.  

Az eszmecserén hangsúlyos szerepet kapott az uniós migrációs helyzet alakulása. Tessely 

Zoltán felelevenítette, hogy 2015-ben Magyarország egyedüliként döntött a fizikai határzár 

létesítése mellett és azóta is azt az álláspontot képviseli, hogy a segítséget kell a származási 

országokba eljuttatni, nem pedig a migránsokat ellenőrzés nélkül befogadni. Beszámolt arról, 

hogy Bicskén – választókerületében – 2016. végéig működött központi menekülttábor, amely 

helyébe határmenti, zártabb jellegű tábor lépett, amelyet az uniós viták után felszámoltak. Sara 

Kelany olasz bizottsági tag egyetértett a kifejtett magyar állásponttal és sürgette a külső határok 

megvédését, az embercsempészek elleni határozott fellépést, valamint a harmadik országokban 

befogadó központok létrehozását. Ez utóbbira, példaként az olasz-albán megállapodást 

említette. Nazario Pagano a migránsok integrációját szintén jelentős kérdésnek nevezte, 

rámutatva a befogadó Olaszország nyelve, kultúrája és hagyománya tiszteletének és 

ismeretének fontosságára.  

Tessely Zoltán elismerte az olasz kormány erőfeszítéseit a tengeri határok hatékony védelme 

tekintetében. Az Európai Unió nyugat-balkáni bővítése kapcsán Szerbia helyzetét emelte ki, 

amely meghatározó az egész régióban. Óva intett ugyanakkor Ukrajna 2030-ig történő esetleges 

gyorsított felvételétől, mivel az az Unió bővítési folyamatának hitelességét ásná alá. 

 


